
Zápis

z 21. jednání Komise rozvoje města
konané dne 4. 12. 2024 ve Žďáře nad Sázavou

Garant komise: Ing. Martin Mrkos, ACCA, starosta města
Předseda komise: Mgr. Zdeněk Navrátil
Tajemník komise: Veronika Stejskalová, DiS.
Přítomni: Mgr. Zdeněk Navrátil, Ing. Miloslav Sláma, Bc. šárka Zástěrová

Ing. Zdenka Priatková, Ing. Miroslav Inwald
Omluveni: Mgr. Jaromír Brychta
Nepřítomni: Ing. Pavla Müllerová
Hosté: Ing. Jan Prokop

Legenda: červeně jsou informace pro RM, fialově jsou úkoly v rámci komise

1. Program jednání

Hlasování o programu jednání 4. 12. 2024.

Pro: 5 Proti: 0 Zdrželi se hlasování: 0
Program jednání byl schválen.

2. Účast hostů

Hlasování o účasti hostů na jednání komise 4. 12. 2024.

Pro: 5 Proti: 0 Zdrželi se hlasování: 0
Účast hostů byla schválena.

Jednání probíhalo za osobní účasti i online.

3. Naučná stezka Vetla

Prezentace: Ing. Jan Prokop

Předseda KRM Mgr. Navrátil objasnil situaci vzniku Naučné stezky “Vetla”. Zhruba od
roku 2016 se začalo řešit, zda by šlo využít pozemků a cest, které vlastní město
kolem Vetelských rybníků. Postupně vznikla po dohodě s projektantem Ing. Leošem
Pohankou projektová dokumentace. Rozšířily by se tak vycházkové okruhy, a to i
směrem na jih se vstupními body ze Žďáru, Nového Veselí a Vatína. K jednání byli
pozváni i zástupci městyse Nové Veselí, neboť část vycházkového okruhu by vedla
po pozemcích Městyse NV. Celá oblast Naučné stezky “Vetla” je zvláštní tím, že se
nachází v chráněném území, je zde evropské rozvodí a místo zaniklé obce Vetla.
Vedoucí odboru SRI Ing. Prokop navázal s prezentací vycházkových okruhů města.



Správce městské zeleně spravuje více městských cest a míst v okolí Žďáru. V tzv.
úseku Vetla je hodně pozemků, které byly v katastrálních mapách vyčleněny jako
staré cesty. Ty postupem času byly rozorány a spojeny s poli a ztratily se i navazující
úseky na tyto cesty. Proto se přistoupilo k obnově cest v místě Vetla. Za posledních
pár let se podařilo obnovit některé úseky v okolí Žďáru, např. dvě části v blízkosti
Vetly - od tzv. Peršlíku nebo Ke Křížku. Obnovena je také cesta od Vysočan k
Vysokému či od Vodojemu k Plíčkám a asi 9 let již funguje naučná stezka kolem
Konvetského rybníka. Plán obnovy do dalších let::

• Zámek - Stržanov
• Stržanov - Pilská nádrž
• Malý cisterciácký okruh - Bránský rybník
• Velký cisterciácký okruh - Pilák-Peperek-Roštípka
• Plíčka - Veselíčko
• Mělkovice - Krejdy
• Úvoz - Vápenná cesta - Mamlas - Starý dvůr - Lyra

Vetla a Ke Křížku
Zrealizovány dvě hlavní části na katastru a pozemcích města. Úsek od Peršlílku
realizován roku 2019, projektantka Mgr. Lucie Radilová, dodavatel Satt a.s., s dotací
AOPK. Jedná se o nejdelší úsek. Úsek Ke Křížku realizován roku 2021 ve stejném
složení. Třetí úsek se nachází na katastru Nového Veselí a cizích pozemcích. V
případě zrealizování daného úseku je třeba obnovit jednání s Novým Veselím
ohledně obnovení polní cesty.

Doporučení SRI:
• Nevytvářet informační tabule / zamítnuto - neřeší to “zábavu” dětí
• Pokračovat v plánu obnovy polních cest = vyšší náklady na jejich
následnou péči a údržbu
• Vytvořit digitální mapu s jednotlivými okruhy a zajímavostmi v nich
pro každého občana či návštěvníka
• S rozvahu umísťovat sezení na kmenech stromů
=> Respektovat přírodu

Prezentace dle přílohy č. 1. a č. 2.

Diskuze a návrhy

- herní a zábavné prvky pro zpestření naučné stezky dětem, ne pouze QR kódy
- výběr kvalitnějších materiálů - akátové dřevo
- pracovat na marketingu obnovy Naučné stezky “Vetla”
- obnovit diskuzi s Novým Veselým ohledně vybudování úseku B (viz příloha

č.1) .Obec tam vlastní cestu zakreslenou v katastru, předcházející domluva -
dvojitý koridor, jednořadá alej, směrem k NV by sloužilo pro hospodářskou
techniku, směrem ke Žďáru pro chodce. V určitých místech by se nechala
místa pro přejezdy traktorů.

- spolupráce s architekty krajináři z Mendelovy univerzity (město má uzavřeno
memorandum s Mendelovou univerzitou k tvorbě krajinářských prvků)



- pracovat s tématem evropského rozvodí

Návrh usnesení: Rada města navrhuje, aby vedení města a OSRI vstoupili do
jednání s Městysem Nové Veselí ohledně obnovy aktivit na úseku B Naučné stezky
“Vetla”. V případě kladného výsledku jednání pak ukládá OSRI pokračovat v přípravě
projektové dokumentace této stezky.

4. Projekty města – SRI

Prezentace: Ing. Jan Prokop

Prezentace dle přílohy č. 3

5. Termíny jednání na rok 2025

Hlasování o termínech jednání a času na rok 2025.

Termíny: 22. 1. 2025

19. 2. 2025

12. 3. 2025

16. 4. 2025

21. 5. 2025

18. 6. 2025

17. 9. 2025

22. 10. 2025

19. 11. 2025

10. 12. 2025

Čas: 16:00 hodin

Pro: 5 Proti: 0 Zdrželi se hlasování: 0

Termíny jednání a čas jednání na rok 2025 byly schváleny.

Další jednání komise rozvoje města proběhne ve středu 22. 1. 2025 v 16:00
hod. v zasedací místnosti rady města a online (dle potřeby), 2. patro budovy
MěÚ - Žižkova 227/1 ve Žďáře nad Sázavou.

Návrhy na téma příštího jednání: Studie dopravního řešení (vnitroblok - ul.
Husova a ul. Nádražní), Stará radnice - finální projekt



Návrhy témat příštích jednání: Ring park, úsekové měření ve Žďáře nad Sázavou


